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شکســتن  تا  مانده  دقیقه   35
رکورد کلین شیت 935 دقیقه ای پیام 
نیازمند. رکوردی که بعد از احمدرضا 
عابدزاده و حســین  حسینی، مدتی 
شکســته  نیازمند  توســط  پیش 
شــده بود و حالا برای نخستین بار 
یک دروازه بــان زن از نهاوند آن را 
نشانه گرفته اســت. زهرا خواجوی، 
دروازه بان 21 ساله تیم فوتبال وچان 
فوتبال  لیگ  ابتدای  از  کردســتان، 
زنان تا کنون 10 بازی متوالی است گل 
نخورده. او اگر فردا )جمعه( تا دقیقه 
بم  مقابل شهرداری  تیمش  بازی   35
)قهرمان فصل گذشته( دروازه اش را 
رکورد  این  می تواند  دارد،  نگه  بسته 

را به نام خود ثبت کند.
خواجوی پیراهن شماره یک تیم 
ملی فوتبال زنان را می پوشد و حالا 
با عملکرد مثبتی که داشته به نوعی 
این روزها ســفیر فوتبال زنان شده. 
در روزگاری که کمتر کســی فوتبال 
زنان را می بیند و جدی اش می گیرد. 
خواجوی اما یکی از همین زنان است 
کــه در کمبودها و در همین زمین ها 
موفقیت  به  استاندارد  غیر  شرایط  و 
یافته است. در آستانه  بزرگی دست 
این بازی حســاس با خواجوی گپی 

زدیم و او از شرایطش گفت.
   

با  فردا  بــازی  در  می کنی  فکر 
دقیقه ای   935 رکورد  بم،  شهرداری 

کلین شیت را بشکنی؟
 مــن تمــام تلاشــم را می کنم و 
امیدوارم این اتفاق بیفتد. شــهرداری بم 
قهرمان فصــل پیش لیگ زنــان بوده و 
حریف سختی برای ما به حساب می آید. 
من همان تمرینات همیشگی را داشته ام 
و رونــد آماده ســازی ام مثــل هفته های 
گذشته بوده اســت. همه تیم هم بسیج 
شده اند که کمک کنند تا این رکورد ثبت 

شود.
این موضوع بــه طور کلی  پس 
تأثیر  بازیکنان تیم  انگیزه همه  روی 

داشته است.
 در هفته های اخیر، بعد از هر بازی 
هم تیمی هایم در رختکن حساب می کنند 
که چند دقیقه دیگــر و چند بازی دیگر 

مانده تا من بتوانم این رکورد را 
ثبت کنم. اینکه شما بتوانید در 

یک رشته تیمی، افتخار انفرادی 
کســب کنید، قطعاً به تــلاش و زحمت 
هم تیمی های تان هم وابســته است. همه 
اعضای تیم وچان کردســتان پابه پای هم 

تلاش کرده اند.
چــه چیزی بیشــتر به خودت 
کمک کرد که بتوانی ده هفته دروازه 

تیمت را بسته نگه داری؟
 از همــان ابتدا که ایــن فصل از 
تمرکز  مسابقات شــروع شــد من واقعاً 
بالایی داشتم و حسابی تلاش کرده ام. با 
تمرکز و تلاش به هر چیزی که خواستم 

رسیدم.
فوتبال  به  که  نگاهی  به  توجه  با 
زنان وجود دارد، در آستانه ثبت این 
ناراحتت  که  بوده  واکنشــی  رکورد 

کرده باشد؟
 دیــده ام که بعضی هــا درباره این 
رکورد من می گویند ســطح فوتبال زنان 
پایین اســت و توپی به ســمت دروازه ها 
نمی رود کــه دروازه بــان بخواهد بگیرد. 
من ولــی به همه آنها کــه چنین فکری 
می کنند می گویم اگر سطح بازی ها پایین 
اســت پس چطور در همیــن لیگ زنان، 
تیم هایی هستند که 30، 40 یا حتی 50 
گل خورده دارند؟ لیگ فوتبال زنان لیگ 
پویایی است. بازی ها در جریان هستند و 
چه کســی گفته توپی به سمت دروازه ها 

نمی رود؟
در این ده هفته که دروازه تیمت 
را بسته نگه داشتی، مسابقه ای بوده 
نگه داشتن  برای بســته  که در آن 

دروازه تیمت اذیت شده باشی؟
 بازی با سیرجان یکی از سخت ترین 

دیدارهای مــا در این فصل بود که وقتی 
بازی تمام شد، مربی ام به من گفت واقعاً 
پشــت تیمم بودی. در همــان بازی بود 
که شبنم بهشــت، فوروارد سیرجان که 
یکی از بهترین فورواردهای لیگ اســت، 
موقعیت صد در صد گلزنی داشت. بازی 
با سپاهان هم مسابقه سختی برای ما بود. 
آمار و ارقام این بازی ها موجود اســت و 

می توانید ببینید.
واکنش دیگر فوتبالیســت ها به 

این رکوردشکنی ات چه بود؟
 از بین فوتبالیســت ها، خود آقای 
نیازمنــد در صفحــه شخصی شــان در 
اینستاگرام پست گذاشــتند و برای من 
آرزوی موفقیت داشتند. من هم از ایشان 

تشکر کردم.
وریا غفــوری که چند روز پیش 
به تمریــن تیم تان آمــده بود، تو 
موفقیتت  درباره  نمی شــناخت؟  را 

صحبتی با تو نداشت؟
 نه. آقای غفــوری فقط به تمرین 
تیــم ما آمدند و برای همه بازیکنان چند 
دقیقه صحبــت کردند. چنــد دقیقه ای 
توانســتیم از تجربــه یکــی از بــزرگان 
اســتفاده کنیم. صحبت هایی که به طور 
کلی انگیزه  بازیکنان را بالا می برد و باعث 
دلگرمی همه ما شد. ایشان نه تنها تیم ما 
که معتقد بودند باید به فوتبال زنان توجه 
بیشــتری شــود. حضور آقای غفوری اما 
بیشتر از این جهت تأثیر داشت که حالا 
همه تیم وچان کردستان را می شناسند 
و بعد از حضور ایشــان در تمرین تیم ما، 
ایــن تیم مورد توجه خیلــی از هواداران 

استقلال قرار گرفته است.
گفته  مصاحبه هایت  از  یکی  در 
دروازه بان،  بهتریــن  عنوان  بودی، 
شایسته تو بوده نه علیرضا بیرانوند!

 مــن اصلًا خــودم را بــا علیرضا 
بیرانونــد مقایســه نکــردم. هرگــز هم 
نمی گویم از ایشــان بهتر هســتم. حرف 
من فقط این بود که در مراسم بهترین ها 
ای کاش از بیــن دروازه بان هــای زن هم 

بهترین را انتخــاب می کردند. حتی اگر 
خود من هم انتخاب نمی شدم مهم نبود 
اما جای این بخش در مراســم بهترین ها 
خالی بود اما متأســفانه از این مدل نقل 
و قول های نادرســت از من زیاد شــده. 
مثلًا جایی از قول من نوشــته بودند که 
پیشنهاد بارسلونا را رد کردم! اصلًا چنین 
چیزی نبود. من فقط گفته بودم دوســت 

دارم در تیم های بارسلونا و لیورپول بازی 
کنم چــون اینها تیم های مورد علاقه من 

هستند.
یا  داخلی  دروازه بان های  بین  از 
همیشه  را  دروازه بان  کدام  خارجی، 

الگو قرار می دهی؟
 از بیــن دروازه بان هــای خارجی 
بــه بازی نویر خیلی علاقــه دارم. از بین 
داخلی ها همیشــه برای علیرضا بیرانوند، 
مهدی رحمتی و پیام نیازمند احترام قائل 

بودم و بازی های شان را دنبال می کردم.
که  داخلی  دروازه بان های  این  از 
بازی های شان را دنبال می کنی، تا به 

حال مشورت هم گرفته ای؟
 نــه مــن خیلــی از تصمیم های 
فوتبالی ام را با مشــورت محمد حبیبی، 
مربــی گلرهای تیــم ملی و تیــم امید 

گرفته ام و با او مشورت می کنم.
خودت هــم در تیم ملی فوتبال 

زنان هستی.
 بلــه من هم به تیــم ملی زیر 14 
سال دعوت شده ام و هم تیم ملی زیر 16 

سال و زیر 19 سال.
ماجرای دروازه بان شــدنت چه 
وارد  اتفاقی  خیلی  بودی  گفته  بود؟ 

فوتبال و پست دروازه بانی شدی.
 یــک بار در تمریــن پاس همدان 
دروازه بان مــان نیامده بــود. مربی گفت 
مــن درون دروازه بایســتم. آن روز هر 

چه توپ می آمد من شــیرجه می زدم 
و می گرفتــم. بعد از آن مربی ام 

گفت اگــر می خواهی در 

تیم ما باشــی باید دروازه بان باشی. من 
ولی دوست داشتم بازیکن بمانم تا اینکه 
دو مــاه بعد از گلری کــردن به تیم ملی 
زیر 19 ســال دعوت شــدم و اینقدر در 
این پســت با معجزه مواجه شدم که فکر 
اتفاق ها، بهترین بودند  می کنم همه این 

برای من.
چه معجزه  ای؟

 فکر کنید که فقط دو ماه از بازی 
کردنم به عنوان گلر در تیم پاس همدان 
می گذشــت که به تیم ملی دعوت شدم 
و بلافاصله بعد از اینکه 19 ســالم تمام 
شد به تیم ملی بزرگسالان دعوت شدم. 
در تیم باشگاهی ام هم حالا دارم رکوردی 
را می شــکنم که قبل از مــن احمدرضا 
عابدزاده و حســین حسینی شکسته اند. 

اینها کم نیستند.
فکر  لژیونر شــدن هم  به  حالا 
راهت  که ســر  موانعی  از  می کنی؟ 

هست آگاهی؟
 بله من به لژیونر شدن فکر می کنم 
و مطمئناً می دانم که لژیونر شــدن برای 
یک فوتبالیســت زن ایرانی چقدر سخت 
است. مهم ترین مانع هم حجاب ماست و 
نخستین شرط برای خیلی از تیم ها این 

است که حجاب نداشته باشیم.
از 14 ســالگی در اردو و دور از 
خانواده بودی، با کمبود امکاناتی که 
در فوتبال زنان وجود دارد، هیچ وقت 

پشیمان نشدی؟
 بلــه، مــن از 14 ســالگی دور از 
خانــواده بودم و این موضوع برای من که 
به خانواده وابســته هستم خیلی سخت 
بوده و هســت. ولی هیچ وقت پشــیمان 
نشدم و نگذاشتم غم دلتنگی و ناراحتی 
بابــت کمبود امکانات مانع رســیدنم به 

هدف ها شود.
یکی از خاطراتت از ســختی و 
کمبود امکانــات فوتبال زنان که در 
ذهنــت مانده را برای مــان تعریف 

می کنی؟
 سال اولی که در پاس همدان بازی 
می کردم، حامی مالی نداشــتیم و اوضاع 
مالی باشگاه به شدت بد شده بود. جمعه 
با استقلال مسابقه داشتیم و ما پنجشنبه 
به سمت تهران حرکت کردیم. ساعت 3 
یــا 4 صبح به تهران رســیدیم و 8 صبح 
بازی داشــتیم چون باشگاه نمی توانست 
هزینه هتل و خوابــگاه را بپردازد، ما آن 
چند ساعت را در مسجد خوابیدیم و بعد 

رفتیم برای مسابقه.
خانواده ات مشــکلی با انتخابت 

نداشتند؟
 نه اصلًا. اتفاقاً اگر یک روز هم من 
نخواهم تمرین کنم، مادرم اصرار می کند 
که حتماً بروم. خانواده ام همیشــه حامی 

من بوده اند.
الان اگــر یکــی از دختــران 
این  بخواهد  فوتبــال  به  علاقه مند 
رشته را شروع کند، باید چه مسیری 

را برود؟
 ما هیــچ آکادمــی فوتبالی برای 
دختــران نداریــم. هر دختــری هم که 
بخواهــد فوتبال را شــروع کنــد، ابتدا 
باید فوتســال بــازی کنــد. خیلی ها در 
همان فوتســال می ماننــد و بعضی ها که 
خیلــی علاقه مند هســتند، بعد از مدتی 
فوتســال بازی کردن به تیم های فوتبال 

می پیوندند.
 اصــلًا زمین هایــی کــه در اختیار 
تیم هــای فوتبــال زنان قــرار می گیرد، 
اســتاندارد نیست و همین موضوع سطح 

مصدومیت را بالا می برد. 
تازه همه امکانات هم اگر مهیا باشد، 
تیم هــای زنان معمولاً بــرای پیدا کردن 
حامی مالی با مشــکل مواجه هســتند و 
کمتر کســی حاضر است حمایت مالی از 

تیم های فوتبال زنان را قبول کند.
ابعاد  ســایر  روی  فوتبــال   *
زندگی ات تأثیر نگذاشته است؟ مثلًا 

تحصیلت؟
 قطعاً با توجه به اردوها و مسابقاتی 
که داشــتم، خیلی وقت ها نتوانستم سر 
کلاس ها و حتی امتحاناتم حاضر شــوم. 
بارها شــده که ما بازی داشتیم و به من 
اجازه نمی دادند که بروم و امتحان بدهم. 
همین حالا من درســت وسط امتحاناتم 
هستم و شنبه صبح امتحان دارم. جمعه 
که بــازی تمام شــد بایــد برای 

امتحان شنبه آماده شوم.

دوست 
داشتم بازیکن بمانم تا 

اینکه دو ماه بعد از گلری کردن 
به تیم ملی زیر 19 سال دعوت شدم و 

اینقدر در این پست با معجزه مواجه شدم 
که فکر می کنم همه این اتفاق ها، بهترین بودند 
برای من. فکر کنید که فقط دو ماه از بازی کردنم 
به عنوان گلر در تیم پاس همدان می گذشت که 
به تیم ملی دعوت شدم و بلافاصله بعد از اینکه 

19 سالم تمام شد به تیم ملی بزرگسالان 
دعوت شدم. در تیم باشگاهی ام هم حالا 
دارم رکوردی را می شکنم که قبل از من 

احمدرضا عابدزاده و حسین حسینی 
شکسته اند. اینها کم 

نیستند.

از خصوصی سازی چه خبر؟ آیا استقلال و 
پرسپولیس به بخش خصوصی واگذار می شوند؟ 
عزم دولت در این راستا جزم است. مدیران در 
رأس وزارت ورزش و جوانــان می خواهند هر 
طور شده تا پایان سال مقدمات را فراهم کرده 
و این دو باشــگاه مردمی را به بخش خصوصی 
واگذار کنند. تصمیمی که هم به سود مسعود 
سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان است و هم دو 
باشگاه. اگر استقلال و پرسپولیس واگذار شوند 
بدون شک بســیاری از حواشــی و مشکلات 
از ســد راه وزارت ورزش و جوانان برداشــته 
خواهد شــد و تصمیم گیران در این وزارتخانه 
با آرامش بیشتری دیگر امور محوله را به انجام 
می رسانند و هم دو باشگاه می توانند به جذب 

منابع مالی بیشتری خوشبین باشند.
باور کنید اگر اســتقلال و پرسپولیس در 
اختیار بخشــی خصوصی بودند ســازمان صدا 
و سیما نمی توانســت حقوق این دو باشگاه از 
کنار حق پخش را به طور کامل پرداخت نکند. 
اکنون که هم اســتقلال و هم پرســپولیس به 
طرقی از ســوی دولت حمایت می شوند دست 
صدا و ســیما باز اســت تا به راحتی بخشی از 
مطالبات این باشــگاه های مردمی را پرداخت 
نکند اما فردا که این مشــکل از میان برداشته 
شود و استقلال و پرسپولیس در اختیار بخش 
خصوصی باشند و البته مردم هم سهامدارش، 
بدون شــک یک منبع بزرگ مالی به باشــگاه 
اســتقلال و پرســپولیس تزریق خواهد شد و 
آنگاه خواهید دید که وضعیت مالی دو باشگاه 

چگونه خواهد شد.
تردیدی نیســت با واگذاری دو باشگاه و 
ســرریز شدن منابع مالی به آنها بدهی های هر 
دو باشــگاه در کمترین زمان ممکن پرداخت 
خواهد شد و دیگر تهدید های بین المللی ناشی 
از حذف باقی نخواهد ماند. با خصوصی ســازی 

موانع مالی بســیاری از پیش روی دو باشــگاه 
برداشته خواهد شد و وزارت ورزش نیز نفسی 

به راحتی خواهد کشید.
این عــزم و اراده به طور جدی در وزارت 
ســلطانی فر وجود دارد و آقای وزیر در تلاش 
است تا این کشــتی سردرگم رها شده در دل 

اقیانوس را به ساحل آرامش برساند.
 صحبت های جمشــید تقی زاده، معاون 
حقوقی پارلمانــی و امور اســتان های وزارت 
ورزش نیز در همین راستا است. او نیز واگذاری 
دو باشــگاه را در مراحل نهایی می داند. خبری 
مسرت بخش که بی گمان آتیه این دو باشگاه را 
تأمین خواهد کرد. تقــی زاده در این خصوص 
گفته: »مقدمات واگذاری ســرخابی ها تا پایان 
سال فراهم می شــود. اوایل ماه آینده آخرین 
مجمع سال 98 استقلال و پرسپولیس را برگزار 
خواهیم کرد تا بعد به سمت قیمت گذاری برند 
برویم. ما 19 جلسه با سازمان خصوصی سازی 
و مســئولان اصل 44 برگــزار کرده ایم. 3، 4 
ماهی کــه مســئولیت واگــذاری را بر عهده 
گرفتم، صحبت وزیر این بود که اگر امروز این 
دو باشــگاه واگذار شــوند، بهتر از فرداست. با 
توجه به مشکلات و شفافیت مالی که استقلال 
و پرســپولیس داشتند درفشــی فر و مرغوبکار 
را در نخســتین قدم به دو باشگاه دادیم.« آیا 
ساختمان های اســتقلال و پرسپولیس هم به 
آنها واگذار شده؟ تقی زاده در مقابل این سؤال 
این پاســخ را داده است: »در زمان دادکان این 
ســاختمان ها خریداری شــده که 50 درصد 
هزینه از سوی فدراسیون و 50 درصد از سوی 
باشــگاه ها بوده و تلاش این است ساختمان ها 
هم به باشــگاه ها منتقل شــوند.« تقی زاده در 
مورد بدهی اســتقلال و پرسپولیس هم چنین 
گفته: »ســازمان حسابرســی ایــن موضوع را 

بررسی می کند.«

در حاشــیه  ابراهیــم شــکوری   
اختتامیــه کلاس دانش افزایــی داوران 
فوتبــال ایران این جمــلات را به زبان 
آورده است: »این دوره با همکاری فیفا 
و تلاش کمیته داوران برگزار شد و صد 
در صد به رشــد و توسعه داوری فوتبال 
ما کمک می کند. داوران جوانی در این 
دوره حاضر شــدند. با تمام مشــکلاتی 
که برای فدراســیون فوتبال وجود دارد 
سعی کردیم این کلاس را برگزار کنیم. 
تمام تلاشمان این اســت که کلاس ها 
و دوره های لازم را بــرای فوتبال ایران 
برگــزار کنیم. امیدواریم از این برهه که 
در آن قرار داریم به خوبی عبور کنیم.«

مورد  در  فوتبال  فدراســیون  دبیر 
اینکــه مســائل داوری در فصل جدید 
باعث بــه وجود آمدن حواشــی زیادی 
شده اســت، این توضیحات را داد: »به 
نظر من عملکــرد داوران در نیم فصل 
اول خوب بود. فوتبال همیشه با حواشی 
همــراه بوده و نمی توان این دو را از هم 
جدا کــرد. داوران ما تــلاش می کنند 
بهتریــن قضاوت خود را در مســابقات 
داشته باشند. ما در سطح آسیا و دنیا در 
فوتبال و داوری آن دارای اعتبار هستیم 
اما باید تــلاش کنیم تا داوران مان را به 
روز کنیم. در این بین با برگزاری اینگونه 
کلاس ها قدم برمی داریم تا اشتباهات را 
کمتر کنیم. نمی توان اشتباهات داوری 
را به صفر رساند اما شــرایط داوری ما 
با توجه به لیگ پرفشــار و حساسی که 

داریم تا به حال خوب بوده است.«
وی در مورد اظهارات حیدر بهاروند 
رئیس سازمان لیگ که امروز اعلام کرده 

بــود قصد دارند از سیســتم VAR در 
مسابقات سال آینده لیگ استفاده کنند 
و اگر ورزشگاهی این سیستم را نداشته 
باشــد نمی تواند میزبان مسابقات لیگ 
برتر در فصل آینده باشد؛ این توضیحات 
را ارئه کرد: »برای اســتفاده از سیستم 
کمک داور ویدئویی باید پروسه ای طی 
شود و مجوز آن را دریافت کنیم. کمیته 
داوران مشــغول پیگیــری این موضوع 
اســت. فکر می کنم ما در مرحله دوم یا 
سوم این پروسه قرار داریم. باید تاییدیه 
فیفــا را بگیریم تا بتوانیم از سیســتم 
VAR اســتفاده کنیم اما بــا توجه به 
شــرایط ســخت تحریم دچار مشــکل 
هســتیم. اگر مشکل خاصی پیش نیاید 
در لیگ آینده از این سیســتم استفاده 
خواهیم کــرد. در مــورد جزئیات این 
مســأله جناب ممبینی به عنوان رئیس 
کمیتــه داوران و همچنین عضو هیأت 
رئیســه فدراســیون فوتبال که اشراف 
زیادی بــه این موضــوع دارد می تواند 

صحبت کند.«
مورد  در  فوتبال  فدراســیون  دبیر 
سرانجام انتخاب سرمربی برای تیم ملی 
فوتبال ایران نیز این واکنش را نشــان 
داد: »رئیس فدراسیون در مورد قرارداد 
سرمربی سابق و قرارداد سرمربی جدید 
به صورت شــفاف صحبت کرده اند. یک 
پروسه ای باید طی شــود ما هم گزینه 
داخلــی داریــم و هم گزینــه خارجی. 
کمیته فنی فدراسیون و شخص مهدی 
تاج در حال پیگیری این موضوع هستند 
و به امید خدا در اردوی آینده تیم ملی 

از سرمربی جدید استفاده می کنیم.«

بعــد از نمایش ســازمان لیگ در 
ابتــدای فصل و اصــرار بــه اینکه به 
ورزشــگاه های بدون صندلی شماره دار 
و دوربین میزبانی داده نمی شــود، حالا 
نوبت بــه تکرار همان نمایش رســیده 
اســت. این بار اما درباره VAR . حتی 
علی رغــم اینکه راهکار قبلی تأثیری در 
کاهش  و  ورزشــگاه ها  استانداردسازی 

خشونت نداشت.
حیدر بهاروند، رئیس سازمان لیگ 
اما ظهر دیروز)چهارشــنبه( در مجمع 
انتخابی هیأت فوتبال استان بوشهر در 
همین رابطه می گوید: »در فصل جدید 
 VAR فوتبال کشــور یکی از الزامات
اســت، یعنی با تصویب  هیأت رئیســه 
هر استادیومی که VAR نداشته باشد 

نمی تواند میزبان باشد.«
رئیس ســازمان لیگ با بیان اینکه 
هدف فدراســیون رشد و توسعه فوتبال 
در اســتان ها اســت، تأکیــد می کند: 
»استانی مثل بوشــهر و خوزستان که 
دو تیــم در لیگ برتــر و چندین تیم 
در رده های مختلف دارند اســتان های 
بعضی  درحالی که  هســتند،  مستعدی 
اســتان ها شــاید در لیــگ دو هم تیم 

ندارند که شــرایط متفاوتی درباره این 
استان ها وجود دارد.«

او بــا تاکید بر حمایــت تیم های 
فوتبال استان بوشهر می گوید: »استان 
بوشــهر برای کمک به تیم هایی مانند 
ایران جوان و  شاهین شهرداری بوشهر، 
پارس جنوبی جم کــه نیاز به حمایت 
دارنــد، پــای کار باشــند تــا بتوانیم 
مشکلاتی که برای پارس به وجود آمد 
حل شــود و این دو تیــم در لیگ برتر 
مانده و شاهد درخشش فوتبال بوشهر 
باشــیم.« »در طول این سال ها می دانم 
کــه هیأت ها چــه مشــکلاتی دارند.« 
بهاروند با تأکید بر همین موضوع تأکید 
می کند: »با ایجاد تفرقه و دودســتگی 
به هیچ جا نخواهیم رســید چراکه در 
فوتبال سلایق مختلف وجود دارد و باید 
با اصول مدیریتی سلایق مختلف را در 
کنار هم گذاشــته و کارکنیم نه اینکه 
هرکسی با ما مخالف بود را طرد کنیم.«

در مجمــع انتخابات هیأت فوتبال 
استان بوشهر امیرحسین محتشم با 16 
رای برای یک دوره چهارساله به عنوان 
رئیــس هیات فوتبال اســتان بوشــهر 

انتخاب شد.

 گزینه های داخلی و خارجی برای تیم ملی

ورود VAR با تأیید فیفا

 قانون جدید  سازمان لیگ فوتبال برای باشگاه ها

  به ورزشگاه بدون VAR میزبانی داده نمی شود

سوژه روز

گزارش

  فوتسال ایران ششم 
جهان و اول آسیا ماند

در تازه تریــن رده بندی اعلام شــده، 
ایران همچنان در رتبه ششم فوتسال جهان 

ایستاده است.
 »futsalworldranking« ســایت
جدیدترین رنکینگ تیم های ملی فوتســال 
را اعــلام کرد که تیم ملــی ایران با 1603 
امتیاز همچنان در مقام ششم جهان و اول 

آسیا قرار گرفت.
 علی رغــم همه مشــکلاتی که در 
سال گذشــته در فوتسال وجود داشته، 
در ایــن رنکینــگ جابه جایــی صورت 
نگرفته اســت. برزیل، اســپانیا، روسیه، 
پرتغال و آرژانتیــن در مقام های اول تا 

پنجم قرار دارند.
  

بلاتکلیفی تیم ملی فوتسال 
برای »فیفادی« بهمن

ایران اسفندماه  تیم ملی فوتســال 
امســال باید در مسابقات جام ملت های 
آســیا به میزبانی ترکمنســتان شرکت 
کنــد. ایران که مدافع عنــوان قهرمانی 
محسوب می شود، در مرحله گروهی با 
عربســتان، کره جنوبی و چین همگروه 

است.
تیــم ملی ایــران چنــدی پیش از 
فیفادی خود اســتفاده کــرد و با دعوت 
از بلاروس و اســلواکی، تورنمنتی ســه 
جانبه را در مشــهد برگزار کرد اما برای 
آخریــن فیفادی قبل از جام ملت ها )در 
بهمن ماه( هنوز هیچ بازی دوســتانه ای 

پیش بینی نشده است.
کمیتــه فوتســال در ماه های اخیر 
بحــث بازی بــا کشــورهای اروپایی را 
دنبال کرده اســت اما هنوز نتوانسته با 
این تیم ها به توافق برسد. یکی از دلایل 
برگزاری  این مذاکرات،  بی نتیجه ماندن 
مســابقات اروپایی و درگیری تیم های 

این قاره در آن رقابت ها است.
از ســوی دیگر کادر فنی تیم ملی 
فوتســال بارها تأکید کرده پیش از جام 
ملت ها نباید با تیم های آســیایی بازی 
تدارکاتی برگــزار کرد ولی نکته عجیب 
اینجاســت که کمیته فوتسال بازهم در 
این شــرایط کشــورهایی مثل لبنان و 
ازبکســتان را برای انجام بازی دوستانه 

پیشنهاد کرده است!
 این پیشــنهاد بازهم بــا مخالفت 
مواجه شده است چرا که باعث شناخت 
بیشــتر حریفــان آســیایی از تیم ملی 

کشورمان خواهد شد.
رایزنی ها برای پیداکردن یک حریف 
تدارکاتی و ترجیحاً اروپایی ادامه دارد و 
تیم ملی امیدوار است با پیدا کردن یک 
تیم مناســب، قبل از جام ملت ها محک 

خوبی بخورد.
 

ایوانف: بــرای فغانی    
شدن باید سخت کار کنید

در حاشــیه  فیفا  داوری  مــدرس 
مراســم اختتامیــه کلاس دانش افزایی 
داوران جــوان کشــورمان بــه تمجید 
از علیرضــا فغانــی پرداخــت و گفت: 
»از فدراســیون فوتبــال ایــران برای 
ســازماندهی این کلاس تشکر می کنم. 
فقط کمی آلودگی هوا برای ما مشــکل 
ساز شد که آن هم از دست فدراسیون 
خارج بود. من روز دوم این دوره گفتم 
کــه از نحــوه عملکــرد داوران در این 
کلاس راضــی هســتم، کلاس، کلاس 
خوبی بود از تعهد و شرکت شما راضی 
هستم، کارهایی که باید را در این دوره 

انجام دادید.«
او تأکید کــرد: »زندگی ما همین 
اســت، ایــن کلاس ها به شــما کمک 
می کنــد کــه عملکرد بهتری داشــته 
باشــید اما عملکرد شــما درون زمین 
فراموش  را  نبایــد مســابقات  اســت. 
کنید، از نــکات مثبتی که در اینجا یاد 
گرفتید، در بازی ها اســتفاده کنید. من 
می خواهم مســئولیت ها را تقسیم کنم. 
اگر خوشحال شدید به خاطر وجود من 
بود و اگر مسائلی باعث شد که ناراحت 
شوید، تقصیر مادنبا )مدرس دیگر فیفا( 
بود! من از حضور مادنبا که در برگزاری 
ایــن کلاس به من کمک کرد، تشــکر 

می کنم.«
پــس از پایــان ایــن کلاس فکر 
می کنید چند نفر از شــرکت کنندگان 
می توانند مانند علیرضا فغانی باشــند؟ 
ایوانف در پاســخ به این ســؤال گفت: 
»فغانی مثال و نمونه بسیار خوبی است 
برای اینکه بدانید به هر چه که در دنیا 
می خواهیــد می توانید برســید اما باید 
برای آن سخت کار کنید. فغانی را من 
می شناسم اما برای مقایسه عملکرد این 
داوران با فغانی باید کارشان را در زمین 

ببینم.«
او در پاسخ به این سؤال که کشور 
ایران و شــرایط حضور در این کشور را 
چطور دیــده، توضیح داد: »برای اولین 
بار نبود که به ایران آمدم. هر زمان که 
به ایران آمدم برای کار بوده است. من از 
شرایط و مردم اینجا شناخت دارم و آنها 
هم از من شــناخت دارند، این شناخت 
متقابل بــه من کمک می کند که وقتی 
به ایران می آیم، احساس راحتی کنم به 
طوری که انگار خانه خود من است. من 
شب گذشته توسط فدراسیون یک شام 
رســمی در یک رستوران سنتی دعوت 

شدم که بسیار زیبا و خوب بود.«
ورود سیســتم کمک داور ویدئویی 
چقدر به کم شــدن اشــتباهات داوری 
کمک می کند؟ او به این ســؤال پاسخ 
داد: »داوری که در زمین مسابقه است، 
باید خودش آماده باشد و تصمیم بگیرد 
و این طور نباشد که دائم به کنار زمین 
بــرود و مانیتور را نگاه کنــد اما به هر 
حال قطعــاً اســتفاده از VAR به کم 
شدن اشتباهات داوران کمک می کند.«

خبر و مصاحبه

 اراده وزارت ورزش برای واگذاری
این بار شوخی نیست...

نظر خود را به 

این شماره پیامک 
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زهرا خواجوی: می خواستم بازیکن باشم، از دروازه بانی معجزه دیدم و ماندم

قبل از من عابدزاده هم این رکورد را شکسته بود
به من می گویند سطح فوتبال زنان پایین است و کلین شیت کار سختی نیست

دیده ام که بعضی ها درباره این رکورد من می گویند سطح فوتبال زنان پایین 
اســت و توپــی به ســمت دروازه ها نمی رود کــه دروازه بان بخواهــد بگیرد. 
مــن ولــی به همــه آنها که چنیــن فکری می کننــد می گویم اگر ســطح بازی ها 
پایین اســت پس چطور در همیــن لیگ زنان، تیم هایی هســتند که 30، 40 
یــا حتی 50 گل خــورده دارند؟ لیگ فوتبال زنان لیگ پویایی اســت. بازی ها 
در جریــان هســتند و چه کســی گفتــه توپی به ســمت دروازه هــا نمی رود؟

بهناز میر مطهریان
Behnaz Mirmotahharian
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